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PETROVICE Parta mladých 
lidí z Petrovic, Kojetína, ale 
i okolí, založila před časem 
spolek, kde jeho název mno-
hé napovídá – Mladá Ge-
nerace. Podrobnosti o jeho 
fungování a plánech nám 
prozradil předseda spolku 
Tomáš Mikota. 

Kdy jste poprvé uva-

SEDLČANY/AVON Pavla Buri-
ka (70) jsem měla v paměti 
jako svého spolužáka ze 
sedlčanské základní školy. 
Byl pohledný, dobře se učil, 
nepatřil mezi třídní rváče, 
a tak s ním učitelé nemě-
li žádné kázeňské ani jiné 
problémy. Pamatuji si, že 
v té době už jeho maminka 
nežila, a tak se jeho výchově 
obětavě s láskou věnovala 
babička. Otec měl v sedl-
čanské nemocnici renomé 
špičkového chirurga. V roz-

hovoru Pavel Burik potvrdil, 
že otec trávil v zaměstnání 
víc času, než by si to v době 
svého dospívání přál. Buriko-
vi vlastnili domek v Zahrad-
ní ulici v Sedlčanech. V roce 
1968 emigrovali, majetek jim 
zabavil stát a sousedům, ko-
legům, známým i svým vrs-
tevníkům zmizeli ze života. 

Věřím, že i pamětníci ze 
Sedlčanska proto uvítají roz-
hovor vedený díky moder-
ním technologiím na dálku. 
I když Pavel Burik s rodinou 

PETROVICE Hedvika Synko-
vá z Petrovic, absolventka 
sedlčanského gymnázia, 
která v současné době stu-
duje doktorandské studium 
na Přírodovědecké fakultě 
Jihočeské univerzity, se 
specializuje na analýzu se-
dimentární starobylé DNA 
(sedaDNA). 

Tato moderní metoda 
umožňuje detekovat orga-
nismy z vrstev sedimentů 
a nabízí hluboký pohled 

Známý sedlčanský chirurg, 
ani jeho syn Pavel Burik se 
po emigraci ve světě neztratili

letos v červenci navštívil 
Českou republiku při Všeso-
kolském sletu, nepodařilo se 
mi s ním pro jeho zaneprázd-
něnost osobně setkat. Do ná-
sledné komunikace na dál-
ku okrajově zasáhl hurikán 
Debby, který se přehnal 5. 
srpna částí Spojených států 
s rychlostí větru až 130 kilo-
metrů za hodinu a přinesl 
vydatné dešťové srážky, pře-
rušení elektrického spojení. 
To se týkalo i města Avon 

SEDLČANY Stalo se dob-
rou tradicí, že týden 
po sedlčanské pouti se 
na náměstí T. G. Masary-
ka koná gurmánský fes-
tival, jehož hlavní náplní 
je ochutnávka a mnohdy 
i příprava exotických jí-
del přímo před zraky ná-
vštěvníků. Také tentokrát 
food trucky, tedy kuchy-
ně na kolech, společně 
s dalšími stánky zaplnily 
celý střed náměstí. Festi-
val ve spolupráci s měs-
tem pořádala firma City 
Event a v sobotu 24. srpna 
tomu tak bylo počtvrté.

Indonéská, 
mexická, italská 
a další kuchyně

Návštěvníci náměstí moh-
li naplno zažít, co je to street 
food a ochutnat nejenom 
mix světových kuchyní, ale 
i kuchyni českou. A rovněž 
měli k dispozici desítky roz-
ličných alkoholických i neal-
koholických nápojů. Kromě 
piva a vína to byl například 
alkoholický nápoj Cuba Lib-
re, který tvoří bílý rum, coca-
cola, limetka a led, nebo 
nealkoholický Blue Indepen-
dent, namíchaný z limetky, 

PŘEDBOŘICE Záchranné 
složky dostaly ve čtvrtek 
22. srpna informaci o požá-
ru garáže v Předbořicích. 
Na místo vyrazilo hned ně-
kolik hasičských jednotek 
a policie. Mohlo se zdát, že 
na místo letěl také vrtulník, 
ale ten pokračoval k jiné-
mu případu. 

„Podle ohlášení vypada-

la situace dramaticky. Ale 

zjistili jsme, že požár je již 

uhašen. Pravděpodobně 

od elektroinstalace chytl bot-

ník, který uhasila voda požá-

rem poškozené vodovodní 

trubky,“ informovala mluvčí 
jihočeských hasičů Vendula 
Matějů. Na místě zasahovala 
profesionální jednotka hasi-
čů z Milevska a tři jednotky 
dobrovolných hasičů.

Jana Motrincová

Na zajímavé objevy si 
budeme muset ještě 
počkat, říká Hedvika 
Synková

do dávných ekosystémů. 
Odborníci jsou pak po-
mocí analýzy sedaDNA 
schopni rekonstruovat teh-
dejší prostředí a zjistit, co 
v dané lokalitě žilo a rost-
lo. Tato metoda může při-
nést mnohem širší znalosti 
v oblastech archeobotani-
ky a paleoekologie, než je 
možné v současnosti po-
mocí klasických metod.

Díky své specializaci je 

Mladá Generace se 
pustila do oprav 
a zvelebování zastávek. 
Chystá i kulturní akce

žovali o založení spolku?

Založení spolku nebylo 
naší prvotní myšlenkou. Co 
nás ale spojovalo, byl dlou-
hodobý pocit, že kulturní 
život v regionu málo oslovu-
je mladé lidi. V Petrovicích, 
mimo hasiče a fotbalisty, 
prakticky neexistuje žádné 

Prasklá trubka 
zachránila garáž 
před požárem

Kuchyně na kolech dorazily 
na sedlčanské náměstí

citronu, máty, blue curacaa 
sirupu a perlivé vody. 

Na jednom ze stanovišť 
skupina mládenců nabíze-
la domácí italské špagety, 
dochucené česnekem, čili, 
olivovým olejem a dalšími 
ingrediencemi, a v nabídce 
měli masové i vegetariánské 
porce. O kus dál to měla 
dobře vymyšlená dvojice, 
která příchozí zvala na indo-
néskou kuchyni. A protože 
názvy jídel by nikomu asi 
moc neříkaly, součástí stán-
ku byly i velké fotografi e 
jídel. Ve stánku U Dřeváka 
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Hedvika součástí aktuál-
ního projektu Připraveni 
na budoucnost: porozumě-
ní dlouhodobé odolnosti 
lidské kultury pod Masary-
kovou univerzitou na od-
dělení archeologie a muze-
ologie Filozofi cké fakulty. 
V rámci výzkumu spolupra-
cuje kromě Filosofi cké fa-
kulty Jihočeské univerzity 
také s Univerzitou Hradec 

Králové, Archeologickým 
ústavem Akademie věd 
ČR, Univerzitou Karlovou 
v Praze, Univerzitou Palac-
kého v Olomouci a dalšími. 
Zeptali jsme se Hedviky 
na další podrobnosti.

Jaký obor jsi šla studo-

vat po střední škole a jaký 

teď studuješ na svém dok-

torandském studiu?

V bakalářském stupni 
jsem vystudovala obecnou 
biologii, v navazujícím ma-

Na zajímavé objevy si budeme muset ještě počkat, říká 
Hedvika Synková

gisterském stupni jsme si 
museli vybrat konkrétní 
obor a já si vybrala bota-
niku se specializací na my-
kologii. V současném dok-
torském stupni pokračuji 
s botanikou.

Co tě vedlo k tomu, aby 

ses specializovala právě 

na analýzu sedaDNA?

Vždycky mě bavi lo 
kombinovat několik obo-
rů dohromady. Práce se 

sedaDNA je ve výzkumu 
vlastně jen střípek infor-
mace, zbylé střípky dávají 
dohromady kolegové a ty 
se jen těšíš, jaký výsledek 
z toho vzejde. K analýze 
sedaDNA jsem se dostala 
díky archeologům na Let-
ní škole archeobotaniky 
v Makedonii, kdy jsem 
končila magisterské studi-
um a přemýšlela jsem co 
dál. Právě tam mi nasadili 
brouka do hlavy.

Můžeš našim čtenářům 

přiblížit, co je sedimen-

tární starobylá DNA a jak 

tato metoda funguje?

St aroby lou  DNA s i 
můžeme představit jako 
náhodně vystřižené věty 
z knížky, která by před-
s t avova la  genet i ckou 
informaci například ma-
muta. V našem případě 
je takto poničená DNA 
uchovaná za příznivých 
podmínek v konkrétní 
vrstvě sedimentu. Pokud 
máme štěstí, jsme schop-
ní získat fragmenty DNA 
a poskládat je tak, aby 
vznikl celistvý pohled 
do dané doby.

Jaké konkrétní archeo-

logické lokality v České 

republice pomocí této me-

tody zkoumáte?

Zkoumáme jak lokality, 
které jsou pod dohledem 
archeologů již delší dobu, 
tak lokality spadající pod 
takzvaný záchranný vý-
zkum – tam, kde se chys-
tá nějaká stavba, kvůli 
které by možné archeo-
logické artefakty zničila 
těžká technika. Na území 
naší republiky zkoumá-
me jeskyni Býčí skála, 
Okrový převis v Českém 
Švýcarsku, archeologic-
kou lokalitu u obce Dob-
řeň s nalezištěm osady 
z doby prvních zeměděl-
ců, mohylu u obce Hosín 
nedaleko Hluboké nad Vl-
tavou, Pohansko, Hošťál-
kovice (Ostrava) a mno-
ho dalších.

Budete zkoumat ještě 

i jiná mís-

ta, nebo už 

budete jen 

analyzovat 

o d e b r a n é 

vzorky?

Určitě se 
chceme za-
bývat i dal-
šími místy, 
máme mno-
h o  o t á ze k 
a  n á p a d ů 
a možnosti 
stále přibý-
vají.

N e b y l a 

by pro váš 

výzkum za-

jímavá třeba i lokalita 

Týnčanského krasu?

Týnčanský kras je jedi-
nečný z dnešního pohledu 
co se biodiverzity týká, ale 

z archeologického hlediska 
tu pravděpodobně není co 
zkoumat. Naši pozornost 
poutají převážně ty jeskyně, 
ve kterých jsou pozůstatky 
velkých zvířat z doby ledo-
vé, či stopy po lovcích a sbě-
račích nebo jiných obyvate-
lích napříč časem. Jeskyně 
v pravěku sloužily jako úto-
čiště lidem a zvířatům před 
nehostinnými podmínkami 
okolí, ale také jako posvátná 
místa a pomyslný přechod 
mezi světem živých a mrt-
vých. V Týnčanském krasu 
bychom takovéto spojitosti 
nejspíš nenašli. 

Jaké jsou očekávané 

výsledky vašeho výzku-

mu?

Vzhledem ke skutečnos-
ti, že na každé lokalitě za-
měřujeme výzkum na jiné 
aspekty, nemůžeme výsled-
ky zobecnit. Doufáme ale, 
že se nám podaří objasnit 
dochování starobylé DNA 
v různých typech prostře-
dí, najdeme možné způso-
by uplatnění a také možná 
omezení.

Jaké nejzajímavější 

objevy jste zatím ve svém 

výzkumu učinili?

S použitím této metody 
jsme v ČR začali teprve ne-
dávno, na zajímavé objevy 
si tedy budeme muset ještě 
počkat.

Setkali jste se během 

odběru vzorků s nějaký-

mi problémy? Jaké byly 

největší výzvy, kterým 

jste během výzkumu za-

tím čelili?

Největším problémům 

jsme zatím čelili v jesky-
ni Postojna v Českém ráji, 
kde se ukázalo, že kromě 
oficiálních archeologic-
kých výzkumů zde prav-
děpodobně došlo k dalším 
neoficiálním výkopům 
a historické vrstvy tak byly 
nenávratně poškozeny. 
Veškeré odběry vzorků se 
navíc musí odebírat steril-
ně v ochranném obleku, 
roušce a v několika pá-
rech rukavic, všechno se 
musí neustále dezinfi kovat 
a odebrané vzorky převá-
žet v chladu, což v letních 
měsících není snadné.

Jak vypadá tvůj běžný 

pracovní den v rámci vý-

zkumu sedaDNA?

Většinu času trávím jako 
bioinformatik u počítače, 
bez kterého by žádná analý-
za nevznikla. Práce v terénu 
s archeology je potom víta-
ná odměna.

Plánuješ pokračovat 

v tomto či jiném výzkumu 

i po dokončení doktorand-

ského studia?

Doufám, že se analýze se-
dimentární starobylé DNA 
budu i nadále věnovat, pře-
ce jen je to metoda v plen-
kách a čeká mě, i ostatní 
v týmu, ještě spousta práce.

Michaela Faktorová

V pátek 23. srpna 
uplynul jeden smutný 
rok, co nás po krátké 
těžké nemoci navždy 

opustila milovaná 
manželka, maminka, 
babička a sestra paní 

Anežka Vacková 
z Dublovic. 

Kdo jste ji znali a měli 
rádi, věnujte jí tichou 

vzpomínku pro její 
laskavé srdce.

Stále vzpomínají manžel 
Stanislav a děti Anežka 

a Jitka s rodinou.

Dokončení ze strany 1

Hedvika Synková

Strojírenská 859, Sedlčany    tel.: 739 026 969    sedlcany@nabytekkunc.cz
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ve státě Ohio, kde Pavel s ro-
dinou žije.

Dozvěděla jsem se 

o tobě, že jsi nešel ve šlépě-

jích svého otce, který byl 

na Sedlčansku známým 

lékařem. Vystudoval jsi 

na universitě architekturu. 

A že jsi byl ve svém oboru 

dobrý, o tom svědčí i fakt, 

že ses stal hlavním archi-

tektem známého města 

Cleveland na břehu Erij-

ského jezera, druhého nej-

většího města Ohia... Ale 

přece jenom se zeptám, 

proč jsi se nepotatil a zda 

má některý z tvých potom-

ků k medicíně blízko?

Víš, mě architektura 
chytla už v době studia 
na gymnáziu a stále víc 
a víc jsem se zajímal o vše, 
co s budováním staveb 
souvisí, včetně designu. 
S medicínou jsem nic mít 
nechtěl. Otec byl stále v ne-
mocnici nebo musel být do-
stupný na telefonu. Já do-
dnes proto nemám telefony 
rád! Moje dcera však pracu-
je jako zdravotní sestra. 

Jak dlouho trvalo, než 

se otci podařilo v USA 

Známý sedlčanský chirurg, ani jeho syn Pavel 
Burik se po emigraci ve světě neztratili

uchytit – získat odpovída-

jící zaměstnání a trvalé 

bydlení?

Výhodou pro nás bylo, 
že jsme měli podporu otco-
va bratra čili mého strýce. 
Tak se pro nás celý proces, 
kterým emigranti prochází, 
zrychlil a do USA jsme se do-
stali už asi za tři měsíce. Otec 

musel jako lékař nejprve pra-
covat na zkoušku několik let 
jako stážista, potom si otevřel 
ordinaci ve státě Tennessee, 
kde potřebovali lékaře – chi-
rurga a postupně se mu po-

dařilo dosáhnout opravdu 
skvělé kariéry. 

Přiblížíš čtenářům 

alespoň několika větami 

město Avon, kde žiješ?

Město Avon leží asi 40 mi-
nut jízdy z Clevelandu na zá-
pad. Je velké asi jako Sedl-
čany. Mám k tomuto místu 
speciální vztah, i protože 

jsem tu pracoval dvanáct let 
v plánovací komisi. Podzim 
je v Avonu nádherný, kou-
zelně zbarvený. 

Byla to jen náhoda nebo 

dlouhodobější plán, že ter-

mín vaší rodinné návštěvy 

v České republice byl v čer-

venci, v době 17. všesokol-

ského sletu? Byl jsi členem 

Sokola nebo máš k tomuto 

hnutí bližší vztah?

Ano, přiletět na Všesokol-
ský slet jsme měli v plánu. Já 
jsem v současné době před-
sedou Sokola v Clevelandu. 
Sokol Greater Cleveland je 
jeden z největších spolků So-
kola v USA.

Bylo to od emigrace 

poprvé nebo jsi zde byl 

po roce 1989 opakovaně? 

Jaká místa nebo města jsi 

případně navštívil?

V bývalé vlasti jsem byl 
již čtyřikrát. Například před 
deseti lety jsem byl v Čes-
kých Budějovicích účast-
níkem konference dnes už 
neexistujícího Svazu vědy 
a umění. Víš, já jsem se v Bu-
dějovicích narodil... Také 
jsme při minulých návště-
vách poznávali Slovensko 
– Prešov, Bratislavu nebo 
Tatry. Letos jsme kromě zmi-
ňované Prahy byli na skok 
v Sedlčanech, kde jsem ro-
dině ukazoval nemocnici, 
školu a samozřejmě je zavedl 
do Zahradní ulice, kde stával 

náš domeček. Jedním z na-
šich cílů byly také úpravy 
hrobu na místním hřbitově – 
v místě posledního odpočin-
ku mých rodičů a babičky.

Kam v Sedlčanech 

ve vzpomínkách zablou-

díš nejčastěji? 

Nezapomenutelné pro 
mě jako kluka zůstává lyžo-
vání na kotlině nebo létání 
s modely větroňů na kopci 
za hřbitovem. 

Jaké jsi si v Americe 

našel hobby?

Když jsem byl mladší, tak 
jsem rád hrál tenis, lyžoval 
jsem a plachtil jsem na lo-
dích – máme tu v Clevelan-
du ohromné jezero Lake 
Erie připomínající moře. 
Dosud také rádi cestuje-
me – nejen po Evropě, ale 
byli jsme i v Jižní Americe, 
v Izraeli, Indii nebo v Číně... 
A teď v sedmdesáti letech 
se na „stará kolena“ učím 
hrát na klasickou kytaru. 

Plánuješ další z návra-

tů do České republiky?

Rád bych vše zopako-
val každých pět let. Uvidí-
me, jak to vyjde.

Vyptávala se 

Marie Břeňová

gurmáni mohli ochutnat 
místní originální preclíkovou 
briošku, či burger s vyzrálým 
hovězím masem a různými 
dalšími pochutinami. Po roce 
se opět ve svém stánku čile 
otáčeli vietnamští prodejci, 
kteří nabízeli smažené olih-
ně, krevety, kraby a další plo-
dy moře. 

„Já jsem v Sedlčanech 

na Street Food festiválku 

poprvé a zatím jsem si dala 

zeleninovou placku z indo-

néské kuchyně,“ řekla nám 
mezi stánky Štěpánka, která 
dorazila z Prahy za svojí sedl-
čanskou kamarádkou. „Teď 

čekáme, až se otevře mexický 

stánek, abychom se podívaly, 

co tam budou nabízet. V Praze 

je těchto akcí více, ale je hez-

ké, že se pořádají i v menších 

Kuchyně na kolech dorazily na sedlčanské náměstí
městech. Navíc tady si to mů-

žete projít třeba i jen tak, aniž 

něco chcete ochutnat, zatímco 

v Praze se za vstup platí.“

Sušení červíci 
jsou prý jako 
brambůrky

Kupodivu se poměrně 
dost zájemců zastavovalo 
také u stánku, kde mohli 
mimo jiné ochutnat několik 
druhů křupavých červíků. 
Nabírat si je mohli přímo 
z misek plastovou lžičkou. 
„Je to docela dobré, nejvíce mi 

chutnali červíci se slaninovou 

příchutí. Bylo to hodně podob-

né brambůrkům,“ ohodnotila 
červíky jedna z odvážných 
degustujících. V sobotu se 
jich našlo ale mnohem více, 
a možná to bylo i tím, že se 
mnozí z nich nacházeli v re-

gionu na dovolené a chtěli 
ochutnat něco netradičního. 

„Lidé jdou po nových zá-

žitcích,“ souhlasil ve stánku 
obsluhující Jakub Filip, který 
přijel do Sedlčan z Brna. „Pro 

někoho pohled na hmyz, 

který nabízíme, nemusí být 

příjemný, ale je tam velký 

kontrast mezi vzhledem 

a chutí. Na první pohled vidí-

te červíka, ale když si jej dáte 

do úst, nepoznáte, že se jedná 

o hmyz. Nejvíce po červících 

jdou děti, protože ještě nemají 

předsudky jako dospělí, kteří 

mají představu, že hmyz žije 

v nečistotě. U gastro hmyzu 

tomu ale tak není. Spolupra-

cujeme s chovateli, kteří svoji 

činnost dělají výhradně pro 

gastronomii. Spadáme pod 

veterinářství a máme takzva-

ná jatka na hmyz, na nichž 

probíhá jeho porážka, a to 

mrazem. Následuje zpracová-

ní a balení. Kromě sušených 

červíků nabízíme sušené cvr-

čky, kteří jsou v celém stavu 

a jsou ochucení. Jezdíme 

po České republice na různé 

gastronomické akce a na fes-

tivaly. Za těch dvacet let si lidé 

už na naše produkty zvykli. 

Dnes berou mořské plody 

jako normální, a také naším 

úkolem ve stánku je lidi pře-

svědčit a snažit se jim pomoci 

překonat zábrany, aby hmyz 

ochutnali. Tady v Sedlčanech 

to jde docela jednoduše. Lidé 

jsou zvědaví, a ve chvíli, kdy 

vidí prvního ochutnávajícího, 

se přidají.“

Gurmánům hrála 
kapela Marion

Na Street Food festivál-

ku letos nechyběl hudební 
doprovod a už v dopoled-
ních hodinách se o něj za-
čala starat kapela Marion, 
jejíž členové jsou nejenom 
ze Sedlčanska, konkrétně 
z Krásné Hory, Veletína, Ma-
sečína, Třebnic a Chlumu, 
ale také z Dobříšska. Kapela 
hraje zhruba pět let a jejím 
posledním vystoupením 
byl koncert v Příbrami. Jak 
se členové kapely svěřili, je 
jim líto, že v poslední době 
vůbec nevystupují v Sedlča-
nech. V minulosti často hráli 
v restauraci Colorado, ale ta 
již není v provozu. Kapela 
hrála několikrát na Koso-
horském bodláku v Kosově 
Hoře a také na festivalu Fol-
kování spojeným s Dnem ře-
mesel na Vysokém Chlumci.

David Myslikovjan

Pavel Burik s manželkou Fran plánují, že by si návštěvu České 
republiky a Sedlčan zopakovali za pět let.

Dokončení ze strany 1

Dokončení ze strany 1
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SEDLČANY František Urner dlouho-
době ve městě organizoval shroma-
žďování plastových víček od PET 
lahví a výtěžek z jejich sběru po-
skytoval rodině vážně nemocného 
chlapce Jakuba Fuňka z Mokrovrat 
u Dobříše. Po osmi letech sbírání 
víček, do něhož se zapojilo něko-
lik set ochotných lidí z regionu i ze 
vzdálenějších míst, kteří přispívali 
i fi nančně, bude akce ukončena.

„Říká se mi to hořce, ale shro-

mažďování víček bude ukončeno 

z toho důvodu, že nám odřekly 

jejich výkup specializované fi rmy 

z Olomouce a z Liberecka. Odká-

zaly nás na poslední sběrné místo, 

které je až ve Vrbně pod Pradě-

dem,“ uvedl František Urner. „Pro-

to jsme se dohodli s rodinou Ja-

kuba, že skončíme. Hodně lidí ale 

ještě má víčka doma, takže pokud 

by se nasbíralo například tři sta 

padesát kilo, vyplatilo by se tento 

náklad odvézt a výtěžek věnovat 

na sedlčanské zvony. Tuto sbírku 

pořádám celoročně a měla by být 

předána na konci roku v komunit-

ním centru za farou při setkání har-

monikářů.“ 

František Urner také zavzpomí-
nal na první předání fi nanční hoto-
vosti Jakubovi v den jeho osmých 
narozenin, a tenkrát tato částka měla 
hodnotu přes dvanáct tisíc korun. 
Rodina si za dárek nakoupila zaříze-
ní, aby mohla s chlapcem na vozíku 
najíždět do auta. Od té doby několi-
krát Jakub přijel do Sedlčan, a také 

František Urner se svým kamará-
dem přijížděl do Mokrovrat. 

„V prosinci bude Jakubovi šest-

náct let a my mu předáme 19 922 ko-

run. Tento obnos je výhradně za víč-

ka s tím, že zálohová částka 6 480 

korun už mu byla poslána na účet 

a předáno mu bude 13 442 přímo 

do klína. Třešničkou na dortu je, že 

teď jsme měli bez asi osmnácti kilo-

gramů v sokolovně dvě tuny víček 

a byly do Vrbna nadvakrát ochotně 

odvezeny fi rmami BOBO a Ajax 

před prázdninami,“ poznamenal 
Urner a dodal, že byl také osloven 
pravděpodobně překupníkem, kte-
rý nabízel korunu za kilo víček. Fir-
ma ve Vrbně pod Pradědem nabíd-
la za jeden kilogram jedenáct korun. 

„Já jsem to v tom dobrém slova 

smyslu dobu rozdýchával, byli jsme 

hodně nadšení. Moc si vážím pod-

pory všech lidí, kteří přispěli víčky 

i fi nančně, mají můj velký obdiv,“ 
uzavřel František, který odhadl, že 
za osm let bylo ze Sedlčan do speci-
alizovaných fi rem odvezeno kolem 
čtrnácti tun plastových víček. A pro-
tože jich je kolem pěti set do kilogra-
mu, muselo se vypít přes sedm mili-
onů PET lahví.

V době, kdy byl dopsán tento 
článek, bohužel přišla smutná 
zpráva. V pátek 23. srpna Jakub 
Funěk podlehl své těžké nemoci. 
Zbývající obnos, který měl být 
doručen v prosinci, bude pou-
žit na některou z charitativních 
akcí.          David Myslikovjan

JESENICE V obci se uskutečnila v so-
botu 24. srpna hasičská slavnost 
u příležitosti 130 let od založení míst-
ního sboru dobrovolných hasičů. 

Program oslavy u hasičské zbroj-
nice zahájil starosta sboru Miroslav 
Hrstka. Slavnostní projev přednesl 
člen sboru Jiří Vodrážka. Obsahoval 

zajímavé historické informace z mi-
nulosti sboru, jeho členech a akti-
vitách. Ocenění zasloužilých členů 
sborů se ujal velitel sboru Milan 
Jiroušek. Za dlouholetou spolko-
vou činnost obdrželi pamětní list, 
vzpomínkovou vlaječku a věcný 
dar. Ocenění za spolupráci při spol-
kových společenských akcích obdr-
žely také ženy členů sboru. U příle-
žitosti oslavy 130. výročí založení 
hasičského sboru v Jesenici udělilo 
Okresní sdružení hasičů Příbram 
místnímu sboru medaili Za příklad-

nou práci. Předáním medaile byl 
pověřen starosta jesenického hasič-
ského okrsku Jiří Neužil. 

Duchovního aktu – modlitby 
a žehnání zrekonstruované hasič-
ské zbrojnice a hasičských vozidel 
se zhostil sedlčanský farář P. Lukáš 
Okurka. Hasičská zbrojnice do obce 

svítí  šedivou 
fasádou, bílý-
mi plastovými 
okny a sekční-
mi garážovými 
vrat y  s  tma-
vohnědým ná-
těrem. Dostala 
nové podlahy, 
omítky i malby. 
Změnou prošla 
i vnitřní dispo-
zice budovy. 
Ve zmodernizo-
vaném objektu 
jsou dvě gará-
že.  Poskytují 

prostor pro parkovaní výjezdového 
požárního vozidla CAS Tatra 148, 
osobního dopravního automobilu 
Fiat Ducato, uskladnění přenos-
ných motorových stříkaček a šatnu 
s osobní hasičskou výstrojí. Nad 
nimi je spolková místnost, kuchyň-
ka se skladovacím zázemím a soci-
ální zařízení. 

Po ukončení ofi ciální části slav-
nosti se naplno rozjela volná zábava 
– hudební posezení s harmonikou 
a k tanci a poslechu hrála hudební 
skupina Static.         František Vávra

Vzorkovna Vzorkovna 
koupelen koupelen 

400 m400 m22

Po - Pá: 7 - 17
So: 8 - 11

www.lumial.cz
Milan Poncar, Kosova Hora 77 (za hřištěm) Tel.: 318 821 249, 603 286 328

VODA - TOPENÍ - PLYN - MONTÁŽE
velkoobchod - maloobchod
 boilery 
    DRAŽICE, STIEBEL ELTRON
 kompletní sortiment 
    KORADO
 čerpadla do vrtaných studní
    GRUNDFOS, SIGMA, 
    PUMPA, DAB
 kotle elektrické, plynové, tuhá paliva
    OPOP, SLOKOV, ATMOS, PROTHERM,  
    KOVARSON, BENEKOV atd.

AKCE na kompletní koupelny – sleva až 20 %

PROVÁDÍME REVIZE KOTLŮ 
na tuhá paliva

3D vizualizace 3D vizualizace 
koupelny zdarmakoupelny zdarma

Do sběren bylo za osm let 
odvezeno kolem čtrnácti 
tun plastových víček

Zrekonstruovaná zbrojnice 
hostila oslavu 130. výročí 
založení sboru
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Prodám palivové dřevo měkké 800 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.                 106/24

Prodej medu – včelí med (květový, 
smíšený, lesní) přímo od chovatele, 160 Kč 
za kg. Tel.: 739 358 454.                      107/24 

Prodám repasovaný notebook HP 
EliteBook 830 G6 (Intel Core i5 8365U 1,6 
GHz, 8 GB RAM, 256 GB SSD, graf. karta 
UHD Graphics 620, displej 13,3“, webka-
mera, wifi , čtečka otisku prstů, 4G modem, 
podsvícená klávesnice, Windows 11 Pro). 
V záruce do 3/2026. Cena 4 900 Kč. Tel.: 
608 543 848.         108/24

Nabízíme k dlouhodobému proná-
jmu byt 3+1 v centru Sedlčan, 3 NP bez 

NABÍZÍM ZAMĚSTNÁNÍ VE ŠVÝCARSKU 

v masokombinátě nedaleko Zurichu 

na HPP – švýcarská pracovní smlouva, vhodné pro 
řezníky, ale i nevyučené muže a ženy na pomocné 
práce, znalost NJ není podmínkou, auto výhodou

Info: Po–Pá: +41 772 205 588 CH mobil
So+Ne: +42 604 920 732 CZ mobil

Mail: beran.reznictvi@seznam.cz

výtahu. Tel.: 702 125 356.                      109/24 

 Prodám moni tor  HP  Compaq 
LA2306x v bezvadném stavu (23“, 
1920x1080, VGA, DVI, DisplayPort, 2xUSB, 
výškově stavitelný, PIVOT, napájecí 
a VGA kabel), černý. Cena 650 Kč. Tel.: 
608 543 848.         110/24

Prodám míchačku. Tel.: 776 805 100.  
          111/24

Koupím palivové dřevo (smrk, borovi-
ce) v 2 m kulatině. Tel.: 608 543 848.  112/24

SPOLEČNOST

PLOŠNÁ INZERCE 
od 14 Kč vč. DPH/cm2

Tel.: 774 414 225, E-mail: reklama@sedlcansky-kraj.cz
SEDLČANY V minulosti se stalo už 
vícekrát, že se sedlčanský spolek 
divadelních ochotníků vrátil ke hře, 
kterou už kdysi nastudoval a uvedl. 
Aby to ale bylo hned v následující 
sezóně, je přece jenom poněkud 
neobvyklé. 

Tentokrát se tak však stalo, a pro-
to soubor zkouší i v období letních 
prázdnin. Oprašuje svoji dosud po-
sledně uvedenou komedii Bez rou-
cha z divadelního prostředí, kterou 
naposledy představil sedlčanskému 
publiku v dubnu. Proč se ochot-
níci začali scházet na zkouškách 
i v době svých dovolených? Také 
o tom jsme si povídali s režisérem 
hry Richardem Otradovcem, který 
byl i jedním z účinkujících.

Co bylo pro vás stěžejní, že 

jste se rozhodli podruhé vstoupit 

do téže řeky?

Představení mělo poměrně vel-
ké ohlasy, lidem se líbilo, a ptali se, 
jestli tuto hru ještě někdy budeme 
uvádět. Z tohoto hlediska jsme se 
rozhodli, že přidáme dvě říjnová 
představení. Hru ale budeme znovu 
uvádět nejenom z tohoto důvodu. 
Všichni jsme do ní investovali velké 
množství svého času a energie ať už 
na zkouškách nebo při přípravách 

velmi náročné scény. Také jsme 
do hry vložili nemalé fi nanční pro-
středky. Proto jsme si řekli, že by 
byla škoda naši práci nezužitkovat 
ještě jednou a nenabídnout ji znovu 
divákům.

Ochotníci se znovu sešli zhru-

ba tři měsíce po předchozí derni-

éře. Nakolik si ještě pamatovali 

svoje texty?

Role skoro každému z nich na-
skočila téměř automaticky. Vypadlo 
jim pouze několik drobností z druhé 
poloviny hry, která je náročnější ne-
jenom pro herce, ale i pro diváka. 

Opět se potvrzuje, že je důležité, 
abychom na zkouškách byli všichni, 
protože stačí, když se jeden z ochot-
níků nedostaví, zkoušky nemají 
potřebný drajv a potřebnou šťávu. 
Za běžné situace zkoušíme dvakrát 
týdně, ale v létě se scházíme po-
čtvrté nebo popáté. Teď budeme 
mít měsíční pauzu a potom se zase 
několikrát setkáme těsně před před-
stavením. Hrát budeme ve středu 
devátého a ve čtvrtek desátého října 
od půl osmé večer. Vstupenky jsou 
již v předprodeji tradičně v sedlčan-
ském infocentru nebo na stránkách 
kulturního domu.

Dostali jste po skončení jarní 

série nabídky odehrát vaši ko-

medii na jiných divadelních scé-

nách?

Nabídka přišla například z Kutné 
Hory, kde máme spřátelený ochot-
nický soubor. Mají větší jeviště než 
u nás, takže bychom tam zvládli 
naši scénu postavit, ale problém 
je přepravit množství scénického 
materiálu. V minulosti jsme hráli 
rovněž ve Zvěstově, také se ptali, 
jestli bychom mohli znovu přijet, ale 
tam je menší letní scéna, takže jsme 
museli i v tomto případě odmítnout. 
Mrzí nás to, protože bychom naši 

práci rádi prodali i na jiných mís-
tech, ale bohužel je to velice obtíž-
né. Jsme ochotníci, takže bychom 
museli ve svém volném čase sami 
všechno sbalit, přepravit, postavit 
a potom zase odvézt. Není to jako 
u profesionálů, kde si herci výhrad-
ně odehrají to svoje a vše ostatní za-
řizuje personál divadla.

Plánujete už také premiéru 

svého dalšího představení?

Na jaro bude režijně připravo-
vat Míla Kelichová hru Jak je dů-
ležité míti Filipa. Zkoušet se začne 
v lednu.             David Myslikovjan

Ochotníci se netradičně scházejí 
na zkouškách i o prázdninách, 
oprašují komedii Bez roucha

Ochotníci se v nové divadelní sezóně vrátí k inscenaci Bez roucha.
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V kraji na pomezí Sedlčan-
ska a Benešovska se múzám 
dařilo již od pradávna. Mno-
zí zde zanechali svůj otisk. 
Zdánlivě zapadlý a zapome-
nutý kraj, přesto co krok, to 
osobnost. Literáti, skladatelé, 
ale i učitelé, kněží a vlasten-
ci. Koho vybrat a na koho 
nezapomenout? Není to jed-
noduchý oříšek, přesto se 
jej pokusíme společně roz-
lousknout. Vždyť to vše je 
ten milý kraj, skrytý v našich 
srdcích…

V knihách je 
psáno… Alois 
Dostál

Dříve byli vzdělaní, a pro-
to také psali, především fará-
ři. Mnoho jich neslo myšlen-
ky národovectví a snažili se 
přispět ke vzdělanosti a ob-
rodě českého národa. Jed-
ním z mnoha duchovních, 
kteří vstoupili na pole litera-
tury, byl i tehdejší farář v Kře-
čovicích na Sedlčansku, 

Alois Dostál. Český katolický 
kněz, spisovatel a redaktor 
katolického tisku, autor po-
vídek, románů a divadelních 
her pro mládež. Na všech 
místech svého působení se 
Alois Dostál věnoval kulturní 
a osvětové činnosti. 

Zaměřoval se především 
na povídky s výchovným 
podtextem, psal v duchu ka-
tolické morálky a věrouky. 
Popisoval život obyčejných 
vesničanů, ale pouštěl se 
také do historických témat. 
Jeho tvorba se vyznačovala 
nenáročnou zábavou. Ten-
to celkem široký záběr je 
zachycen v asi dvou stech 
jeho povídek. 

V roce 1899 napsal his-
torickou povídku Za strast-
ných dnů. V ní zobrazil 

obléhání Konopiště za dob 
„husitského“ krále Jiřího 
z Poděbrad. Hlavním hrdi-
nou je zde královský hejt-
man Přibík Tluksa z Čechtic 
a na Uhřicích (v knize chyb-
ně uváděn jako Truksa). 

„Když se dostavili ke Ko-

nopišti Truksa hejtman, Vilém 

Dubánek, rytíř Břekovec se 

svými chráněnci a jiní, zahá-

jena na hrad prudká střelba, 

ale ta se zcela neosvědčila. 

Koule ani nedolétaly přes 

příkopy a na hradě pranic 

neuškodily. I zkoušeno vzít 

Konopiště útokem, vybrán 

k tomu příhodný den, ale ani 

to se nepodařilo. I lsti bylo uži-

to bez výsledku. Posavadní 

obléhatelé prohlašovali, tím 

způsobem, že nelze pevného 

a důkladně opatřeného hra-

du dobýti, že se marně plýtvá 

prachem a životy lidskými. 

I ustanoveno Konopiště vy-

hladověti. Byla to cesta zdlou-

havá, ale jenom ta slibovala 

výsledek...“

Rajské tóny hudby 
z památného 
kraje…Otec a syn 
z Křečovic

Slavní rodáci z vísky, 
jež se také stala slavnou. 
Kteří to byli a čím se pro-
slavili? Dva Josefové, oba 
Sukové. Již víte?

Josef Suk, otec 
a řídící učitel

Do Křečovic nastoupil 

jako školní pomocník bez 
platu a ředitel kůru. Působil 
zde 47 let, za svou budou-

cí manželkou chodívával 
do Prahy, jedna cesta mu tr-
vala čtrnáct hodin.

Co vyprávěl o zdejší ško-
le: „Ke křečovické jednotříd-

ce, stářím velmi sešlé, patřilo 

tehdy třináct vesnic a 320 dětí. 

Místo stropu byla přibita uča-

zená, od páry shnilá prkna. 

Podlaha byla z vylámaných 

cihel. Žáci seděli namačkáni 

jako slanečkové a dusili se 

i s učitelem cihelným pra-

chem. Principálem tu byl 

šestasedmdesátiletý stařeček, 

takže veškerou práci ve škole 

i v kostele vykonával učitelský 

pomocník. Platu neměl, jen 

ubohou stravu. A tak, chtěl-li 

si přilepšit, musel si vydělávat 

hraním po hospodách. A tím 

ubohým učitelským pomocní-

kem jsem byl já.

A o koledě? Každý den 

v lednu po škole jsem mu-

sel v mrazu a sněhu chodit 

po vesnicích, na dveře psát tři 

křížky, a přitom lidem zpívat 

a vinšovat ve stavení nového 

roku. Chalupník platil groš, 

sedlák dvougroš, leckde jsem 

dostal jen hubovou polévku. 

Než jsem obešel celou osadu, 

trvalo mi to měsíc. Ale ty pení-

ze mi nezůstaly, ty jsem ode-

vzdával principálovi. Dostal-li 

jsem odměnou dvougroš, za-

výskl jsem radostí a honem 

poslal promočené a roztrha-

né boty k ševci do správy…

Až do roku 1865 jsem vy-

učoval tři sta dětí sám. Ve dne 

jsem učil, večer jsem linkoval 

a vázal dětem sešity. A zbyla-

li někdy volná chvilka, hrál 

jsem nebo opisoval noty.“

Josef Suk, st. byl typem 
pravého českého kantora, 
jehož životní úkol byl jedno-
duchý. Ve škole učit a v kos-
tele předvádět chudému 
lidu krásu české hudby. 
To byl totiž jediný kulturní 
zážitek venkovského lidu. 
Sám si vyučil půl vesnice 
na rozmanité hudební ná-
stroje. Když bylo zapotřebí, 
vypomohli i učitelé z oko-
lí. Slavné mše od Haydna, 
Beethovena, ap. nebyly 
tehdy ničím výjimečným. 
Při jedné pouti pomáhal hu-
debníkům i syn Josef se čle-
ny Českého kvarteta… A tím 
se dostáváme k synovi, též 
Josefovi…

Josef Suk, syn 
a hudebník 

Pokračovatel hudební 
tradice Sukovy rodiny byl 
syn Josef. Virtuos a skla-
datel světového významu. 
Společně se třemi spolu-
žáky z konzervatoře zalo-
žil České kvarteto, které 
dosáhlo vysoké umělecké 
úrovně. Absolvoval s ním 
po světě na čtyři tisíce 
koncertů. Od roku 1922 
byl na pražské konzervato-
ři profesorem mistrovské 
třídy skladby, čtyřikrát byl 
zvolen rektorem ústavu. 

K jeho žákům patřili mj. 
Jaroslav Ježek a jeden rok 
i Bohuslav Martinů.

V necelých čtyřech le-
tech nastoupil u otce jako 
žák ve škole, ale v plné tří-
dě se musel spokojit s mís-
tem pod otcovým stolem. 
Hudební nadání se u něho 
projevilo již brzy. Tehdejší 

křečovický farář a spisova-
tel, Alois Dostál, na to vzpo-
mínal takto: „Byly mu čtyři 

roky, když nesmírně překva-

pil svého otce, slavícího jme-

niny. Místní kapelník s ním 

potajmu nacvičil dvě národní 

písně na housle. Hošík před-

stoupil a spustil Na tý louce 

zelený a Když jsem husy pá-

sala. Překvapený starý pan 

Suk dojetím zaslzel.“

Otec poté chlapce cvičil 
na housle, klavír a varha-
ny. Zůstala nám vzpomínka 
na první koncert mladého 
Josefa: „Koncert v Neveklově 

vzbudil v celém kraji veliký 

rozruch. Vkusně upravený 

sál byl zaplněný do poslední-

ho místečka. Když vystoupil 

mladý Suk na podium, bylo 

ticho jako v kostele. Všichni 

nábožně poslouchali, všichni 

cítili, že je tu před námi veliký 

umělec.“

Skládat malý Josef začal 
již v pěti letech, kdy složil 
pro matku polku. Posléze, 
když se již stal uznávaným 
hudebníkem, rád se stále 
do rodných Křečovic vracel. 
Proč, to řekl on sám: „Po celý 

život jsem žil ve své duši jaksi 

na poloviční cestě mezi Kře-

čovicemi a Prahou. Čím jsem 

však starší, tím větší převahy 

nabývají v mém myšlení Kře-

čovice.“ Zachovala se nám 
vzpomínka z jeho pohřbu, 
jíž vyslovil jeden starý sed-
lák: „Že nám umřel, toho jsme 

škodný my i celej kraj.“ 

Do Křečovic na návštěvu 
k panu řídícímu Sukovi jezdí-
val i Josefův tchán, slavný 
Antonín Dvořák. Jednou 
mu chtěli zdejší muzikanti 
udělat radost a zahráli mu 
proto na uvítanou, co uměli 
nejlepšího. Mistr Dvořák jim 
na to s úsměvem odpověděl: 
„Už jsem slyšel horší muzi-

ku“. Ostatně, dělal si legraci 
i z mladého Josefa Suka: 
„A takovému muži jsem dal 

svoji dceru za ženu…“

A na závěr? Milý kraj 
našich předků, z nichž 
mnozí zaslouženě vystou-
pali až na vrchol ve svých 
oborech. Važme si jich 
a toho, co dokázali.

Miroslav Fiala

S T Ř Í P K Y  Z  M I N U L O S T I

Křečovické šlépěje

Kostel sv. Lukáše Evangelisty v Křečovicích

Alois Dostál

Skladatel Josef Suk
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SEDLČANY Hráči i fanoušci 
si budou od nové fotbalové 
sezóny krajského přeboru 
zvykat na nové jméno na po-
stu hlavního trenéra sedl-
čanských fotbalistů, kterým 
se stal Pavel Plachý. Požádal 
jsem jej o rozhovor.

Můžete se představit?

Je mi 48 let, od roku 1980 
jsem Sedlčaňák, pracuji ve Fi-
nanční správě ČR. S fotbalem 
jsem začal až ke konci střední 
školy, kdy jsem se zaregistro-
val jako fotbalista v Počepi-
cích a začal jsem jako bran-
kář, později jsem nastupoval 
na středu obrany. Hrál jsem 
tam přes deset let a začal tam 
i s prvními trenérskými krůč-
ky u žáků, později u dorostu, 
a nakonec u mužů, kdy polo-
vina týmu byla starší než já. 
Do Tatranu jsem přišel v roce 
2016 ke starší přípravce k Du-
šanu Pudilovi, následně jsem 
se přesunul k žákům, které 
vedl Petr Jindrák a poslední 
dva roky jsem měl na starosti 
dorost.

Kdy a jak vznikla nabíd-

ka trénovat Tatran?

Jelikož jsem členem vý-
boru Tatranu Sedlčany, věděl 
jsem, kdo byl ofi ciálně oslo-
ven s nabídkou na trénování 
A týmu a jaká všechna jed-
nání byla vedena. Jednání za-
čala ihned poté, co Vlasta Ze-
lenka oznámil, že už nebude 
ve funkci trenéra pokračovat. 
Někteří oslovení se rozhodli 
poměrně rychle, někteří si 
na rozhodnutí nechali času 
víc. Na začátku letní přípravy 
neměl tým ještě trenéra, a tak 
jsem se před odjezdem týmu 
na soustředění rozhodl, že 
tento post přijmu.

Sledoval jste tým před 

ofi ciální nabídkou i jako 

divák? 

Průběžně sleduju zápa-
sy týmů Tatranu od žáků až 
po dospělé, ale je pravda, že 
hráče áčka se snažím poznat 
víc nejen po jejich sportovní 
stránce, ale i po té lidské. 

Berete si sebou do týmu 

i svoje nové spolupracov-

níky?

Ne, neberu. U týmu zůstá-
vá jako hrající asistent Lukáš 
Brotánek a vedoucí Ludva 
Kiš, kdy mi oba dva přispíva-
jí svými postřehy a pohledy 

na hru. Jsem za to velmi rád.
Bude se nějak měnit 

herní styl áčka?

Nemyslím si, ale určitě 
bychom chtěli být produk-
tivnější.

Kdy zahájil Tatran pří-

prava a co v ní na fotbalis-

ty čekalo?

Přípravu tým zahájil 12. 
července na hřišti v Koso-
vě Hoře. Naplánováno bylo 
celkem 18 tréninků včetně 
soustředění v Novosedlech 

u Českého Krumlova a tři 
přátelské zápasy. Já jsem byl 
trenérem jmenován 23. čer-
vence, těsně před odjezdem 
na soustředění, takže tým 
a tréninky na začátku přípra-
vy měl na starosti kapitán Lu-
káš Brotánek, kterému nejen 
při prvním přáteláku s Hlu-
bokou nad Vltavou (2:2) po-
máhal Ludva Kiš. Na tomto 
utkání jsem nebyl přítomen, 
ale kluci podle vyjádření pří-
tomných odehráli pěkný zá-
pas. Na soustředění jsme se 
zaměřili hlavně na rychlost, 
rychlostní vytrvalost, práci 
s míčem a přepínání herních 
situací. Třetí den na soustře-
dění jsme sehráli utkání proti 
Českému Krumlovu (5:0), 
v němž jsme byli úspěšní 
díky střelecké produktivitě. 
V posledním přáteláku (4:7) 
jsme dělali zbytečné hrubé 
individuální chyby a měli 
problémy s rychlostí hořo-
vických hráčů.

Jak si fotbalisté z va-

šeho pohledu v přípravě 

vedli?

Letní  př íprava byla 
krátká, bylo období dovo-
lených, takže tréninková 
účast není úplně nejlepší. 
Ačkoliv jsem v Tatranu už 

pár let, tak teprve teď po-
znávám hráče A týmu osob-
ně. Za tu krátkou dobu jsem 
ještě neměl možnost poznat 
všechno, co bych chtěl. Jak 
se hráči chovají v kabině, 
jak reagují na negativní vli-
vy, jak pracují v zátěži, co je 
pro ně pozitivní... 

Kdo kádr posílí, a na-

opak ho opustí?

Z kádru oproti loňské 
sezóně vypadl dlouhodobě 
zraněný M. Sochůrek, F. Dře-
vojan odešel do Jíloviště a M. 
Habart je vytížen na FK Pří-
bram. Naopak se z Tochovic 
po zranění vrací Š. Sosnovec 
a J. Habart doplní do bran-
kářské dvojice L. Dřevojana. 
Aktuálně se o žádném pří-
chodu intenzivně nejedná, 
ale víme, kde nás pálí bota, 
takže víme, koho bychom 
potřebovali přivést.

Je zájem hráčů z okol-

ních vesnic prezentovat 

Sedlčany, jako tomu bylo 

v minulosti?

Oproti minulosti jde o kle-
sající trend, který je způso-
ben nejen nižším počtem 
vhodných hráčů v okolí 
Sedlčan, ale i dalšími aspek-
ty pro jejich rozhodování. 
Někteří hráči nejsou ochotni 
absolvovat tréninky ve vyš-
ším počtu nebo intenzitě, 
a tak raději odcházejí do niž-
ších soutěží, nebo jsou tací, 
kterým stačí hrát nižší sou-
těž, neboť je klub za jejich 
odehrané zápasy fi nančně 
ohodnocuje a podobně.

Budete nějak spolupra-

covat s mládeží a zapojo-

vat dorostence do dospělé-

ho fotbalu? 

Dorostence a mladé hrá-
če zapojoval do dospělých 
už Vlasta Zelenka, takže 
bych v tom rád pokračoval 
i vzhledem k tomu, že při-
cházím od dorostenecké-
ho týmu.

Jaké jsou vaše cíle 

v nadcházejícím ročníku 

krajského přeboru?

Většinou každý trenér 
říká, že chce hrát rychlý 
útočný fotbal a být nahoře 
v tabulce, ale byl bych rád, 
pokud bychom se zlepšili 
v produktivitě, organizaci 
hry při defenzivě a discipli-
novanosti během utkání. 

Mají Sedlčany v budouc-

nu na to, hrát stabilně mi-

nimálně 5. ligu a vyšší sou-

těže, nebo si budou muset 

fanoušci zvykat na horší 

časy a nižší soutěže, jako 

se to teď děje v Příbrami?

Pokud se podíváte na FK 
Příbram, který hrál profesio-
nální soutěže, tak to souvisí 
s fi nančním zázemím. Je ve-
řejným tajemstvím, že má 
dlouhodobě fi nanční problé-
my. Dokud byl klub fi nanč-
ně zajištěn a mohl přivést 
kvalitní hráče, které musel 
zaplatit, hrál 1. ligu. Po zhor-
šení fi nančních problémů se 
neudržel ve 2. lize. Nyní je 
i nadále schopen vychovávat 
šikovné hráče, ale otázkou 
je, zda tam ty šikovné hráče 
bude schopen udržet. Tatran 
má fi nanční podporu od měs-
ta, z dotačních titulů, od spon-
zorů a členských příspěvků. 
Tyto fi nanční prostředky jsou 
primárně použity na zajiště-
ní mládežnických mužstev. 
Chceme jít cestou vlastních 
odchovanců a příchozích 
hráčů, kteří akceptují pod-
mínky, za jakých v Sedlča-
nech hrají. Tak jako doposud.

Co budete chtít v sedl-

čanském fotbalu změnit?

Jako trenér dorostu jsem 
si ověřil, že nějakou dobu 
trvá, než si hráči zvyknou 
na to, co po nich požaduji, 
protože zápasy rozhodují 
různé detaily individuálních 
i týmových dovedností. Zá-
roveň vím, že platí heslo „sta-
rého psa novým kouskům 
nenaučíš”, takže bych rád 
skloubil můj pohled na fotbal 
s pohledem hráčů, kteří jsou 
nyní v kádru. Jako člen Tatra-
nu bych si přál víc těch, kteří 
nyní zůstávají skryti za opo-
nou zápasů A týmu, ať už 
je to víc pořadatelů, trenérů 
mládeže, jejich asistentů, ve-
doucích mužstev a všech dal-
ších, kteří se podílejí na cho-
du fotbalového oddílu.

Co byste vzkázal fa-

nouškům?

Většinu zápasů v loňské 
sezóně jsem se pohyboval 
buď mezi střídačkami jako 
pořadatel nebo na tribuně, 
takže jsem slyšel jejich po-
zitivní i negativní komentá-
ře a postřehy. Přál bych si, 
aby ty pozitivní komentáře 
výrazně převyšovaly ty ne-
gativní a hráči fanouškům 
poskytovali dost příležitostí 
k radostnému skandování.

David Štverák

Od týmu budu určitě chtít větší produktivitu, říká nový 
trenér fotbalistů Pavel Plachý

Trenér Pavel Plachý
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 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Sedlčany – Pohoda club
30., 31. 8. Poslední prázd-

ninový víkend

hraje DJ Míra Šmarda a DJ 

ThomasOxy; 22:00

 Sedlčany – zámecký 
park Červeného Hrádku
31. 8. Chichtyóza č. 8

8. ročník benefi čního 

festivalu, vystoupí Kalle, 

D Potejtouz revival, Třetí 

slunce, Until Tomorrow! 

a další; 12:00

 Businy – Busínská stodola
31. 8. Hudební mini 

festival

vystoupí Stand Band, 

Tomáš Průša Band, Pum-

pa-Hard rock, Jazz Q M. 

Kratochvíla, divadlo; 14:00

 Prosenická Lhota – lou-
ka za hospodou
31. 8. Obecní slavnosti

hudební vystoupení kapel 

Rožmitálská venkovanka, 

Čejka band a Retrobeat; 

15:00, 18:30 a 20:00

 Nalžovice – zámecký 
park
31. 8. Static

večerní zábava s kapelou 

Static v rámci fi nálového 

víkendu Benešovské hasič-

ské ligy s Kozlem; 19:00

 Petrovice – zámecký 
park
31. 8. Fantom

hudební zábava s kapelou 

Fantom v rámci Dožínek 

2024; 20:00

5. 9. Acustic Needles

koncert v rámci studentské-

ho uměleckého festivalu 

Classfest; 17:00

7. 9. Melodie mladé 

generace

2. ročník koncertu mladých 

talentů, vystoupí Kaktus 

Verde, Shunkoslav, Prochy 

a další; 16:00

 Heřmaničky – letní parket
31. 8. Ready Kirken + ATD

letní zábava s kapelou Rea-

dy Kirken a ATD; 21:00

 Petrovice – kostel sv. 
Petra a Pavla
4. 9. L’amore in Musica

koncert v rámci studentské-

ho uměleckého festivalu 

Classfest; 19:30

 Sedlec-Prčice – kostel 
sv. Jeronýma
7. 9. Hlasy tří světů

koncert klasické hudby, 

hraje spolek Victoria En-

semble; 17:30

 Sedlčany – Červený 
hrádek
7. 9. Koncert v barvách 

semaforu

koncert herců a zpěváků 

Petra Macháčka, Dáši 

Zázvůrkové a kapely Jakub 

Šafr Trio; 19:00

 VÝSTAVY

 Petrovice – knihovna
Exkurze za obojživelníky

výstava o obojživelnících; 

do 31. 8.

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanské střípky

výstava příběhů a ilustrací 

žáků 4. tříd sedlčanských 

ZŠ; do 31. 8.

Zmenšené sny

výstava Model klubu Sedl-

čany; do 4. 9.

Kdo maluje, nezlo-

bí aneb Arteterapie 

po Sedlčansku

výstava výtvarného kurzu 

Lukáš; vernisáž 6. 9. 

v 18:00, výstava do 2. 10.

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury ve sklep-

ním prostoru

Sedlčany – město výročí

730 let města Sedlčany, 155 

let SDH Sedlčany, 130 let 

železnice, 130 let muzea; 

do 15. 9.

 Votice – klášter
Historická rádia

výstava historických rádií 

ze sbírky Vlastivědného 

klubu Votice; do 31. 8.

Svět kostiček

putovní výstava 100 expo-

nátů ze stavebnice Lego; 

do 1. 9.

V myšlenkách a snech

výstava obrazů Veroniky 

Sekotové; vernisáž 7. 9. 

v 16:00, do 17. 11.

 Sedlčany – kult. dům
Krajina mého srdce

výstava obrazů sedlčanské 

rodačky Ivy Hrubé; od 2. 9.

 PŘEDNÁŠKY

 Sedlčany – kult. dům
4. 9. Tak jde život

beseda s Jaroslavem Duš-

kem a Janem Vojáčkem, 

vystoupí zpěvák Robo 

Papp; 19:30

 Velké Heřmanice – kul-
turní sál
7. 9. Naďa Konvalinková

beseda s oblíbenou českou 

herečkou Naďou Konvalin-

kovou; 18:00

 DIVADLO

 Osečany – zámek
30. 8. Kalifornská mlha

hru Stephena Sachse hrají 

Matěj Stropnický a Daniel 

Krejčík; 20:30

1. 9. Všechny báječné 

věci

dojemnou a vtipnou insce-

naci Duncana McMillana 

zahraje Daniel Krejčík; 

20:30

31. 8. Mikulkovy pohádky

pět pohádek Aloise Mikul-

ky, rodinné představení; 

13:30

31. 8. Úsměvy Jaromíra 

Hanzlíka

talkshow s oblíbeným 

hercem; 20:30

 Petrovice – restaurace 
Modrá hvězda
6. 9. Pánské hovory

hudební komedie v rámci 

studentského uměleckého 

festivalu Classfest; 19:30

 Sedlčany – kult. dům
10. 9. Vděk

hru francouzské spisovatel-

ky Delphine de Vigan uvádí 

Divadlo Viola Praha; 19:30

 KINO

 Vysoký Chlumec – fot-
balové hřiště
28. 8. Letní kino: Vlny

promítání nového českého 

fi lmu; 20:00

 Sedlec-Prčice
30. 8. Rychle a nemožně

francouzská akční kome-

die; 20:00

6. 9. Tlapková patrola 

ve velkofi lmu

animovaná dobrodružná 

komedie; 16:00, 20:00

 Sedlčany
30. 8. Hrabě Monte 

Christo

nový francouzský dob-

rodružný historický fi lm; 

20:00

6. 9. Nedělej vlny

francouzské drama; 20:00

7. 9. Zápisník alkoholičky

české drama; 20:00

8. 9. Tlapková patrola 

ve velkofi lmu

animovaná dobrodružná 

komedie; 15:00

 Heřmaničky – letní 
parket
30. 8. Letní kino: Gump – 

jsme dvojka

promítání českého rodinné-

ho dobrodružného fi lmu; 

21:00

6. 9. Letní kino: Strašidlo 

cantervillské

promítání animované 

rodinné komedie; 21:00

7. 9. Letní kino: Páni 

kluci

promítání dobrodružné 

komedie z roku 1975; 21:00

 Kamýk nad Vltavou – 
ZŠ
31. 8. Letní kino: Zootro-

polis – město zvířat

promítání animované 

komedie; 21:00

 Votice
5. 9. Vlny

český thriller, drama; 20:00

11. 9. V hlavě 2

animovaná komedie; 17:00

 SPORT

 Sedlčany – kotlina
31. 8. RAC Race – Třetí 

podnik sezóny

náhradní termín za zruše-

ný závod z 29. 6.; 8:00

 Nalžovice – zámecký 
park
31. 8., 1. 9. Finálový 

víkend Benešovské ha-

sičské ligy s Kozlem

soutěž v požárním sportu 

dětí, žen a mužů, beer 

pong, pivní štafeta, zorb 

fotbal, kapela Static; 10:00

 Kosova Hora – hřiště
31. 8. Fotbalové utkání

SK Kosova Hora – TJ Sokol 

Kamýk nad Vltavou; 17:00

 Vysoký Chlumec – hřiště
31. 8. Fotbalové utkání

SK Vysoký Chlumec – TJ 

Prostřední Lhota B; 17:00

 Petrovice – hřiště
1. 9. Fotbalové utkání

SK Petrovice – TJ Spartak 

Rožmitál pod Třemšínem; 

17:00

 Jesenice – hřiště 
1. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Jesenice – TJ 

Nová Ves pod Pleší B; 17:00

 Dublovice – hřiště
1. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice B – TJ 

Sokol Kamýk nad Vltavou 

B; 17:00

7. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Dublovice – TJ 

Sokol Jesenice; 17:00

 Sedlčany – hřiště
1. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany B – TJ 

FC Jevany; 17:00

8. 9. Fotbalové utkání

TJ Tatran Sedlčany – SK 

Poříčany; 17:00

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
1. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice – FK 

Říčany; 17:00

8. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Sedlec-Prčice B – 

TJ Zduchovice; 17:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – hřiště 
1. 9. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora – SK Pře-

stavlky; 17:00

8. 9. Fotbalové utkání

TJ Krásná Hora B – TJ 

Slavoj Obecnice; 17:00

 Sedlčany – zimní stadion 
1., 8. 9. Veřejné bruslení

14:00–16:00

7. 9. Pohárové utkání

HC River Boys Zvírotice – 

Rumola; 16:00

Stará garda Štětkovice – HC 

Domino; 18:00

HC Čerti Křepenice – HC 

Kňovice; 20:00

8. 9. Pohárové utkání

HC Rebel Sázava – Novit 

Neveklov; 16:30

HC Bubák Chlum – AHC 

Nový Knín; 18:25

HC Kačeři Příčovy – HC 

Huroni Vršovice; 20:20

9. 9. Pohárové utkání

Stará garda Štětkovice B – 
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HC Žabáci Solopysky; 18:30

HC Votice – HC Čerti Křepe-

nice; 20:25

11. 9. Pohárové utkání

HC Medvědi Sedlčany – 

Ševci Nový Knín; 18:30

HC Rebel Sázava – HC 

River Boys Zvírotice; 20:25

 Sedlčany – vlakové 
nádraží
7. 9. Jistebnická vrcho-

vina

turistický pochod, trasa 16 km 

ze Střezimíře přes Cunkov 

do Sedlce-Prčice; 6:25

 Osečany
7. 9. Osečanská šlapka

21. ročník cyklistického 

závodu pro děti a dospělé, 

trasy 20 a 42 km; 8:30

 Kamýk nad Vltavou – 
hřiště
7. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou – TJ Vltavan Hřiměždi-

ce; 17:00

8. 9. Fotbalové utkání

TJ Sokol Kamýk nad Vlta-

vou B – SK Velká Lečice; 

17:00

 Sedlčany – les Deštno
8. 9. První podzimní cross 

country horských kol

závod horských kol pro 

děti, mládež i dospělé, 

pořádá sportovní klub DA-

BA; 10:00

 Přestavlky – hřiště
8. 9. Fotbalové utkání

SK Přestavlky – SK Vysoký 

Chlumec; 14:00

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
11. 9. Podzimní cyklistic-

ký závod pro děti

cyklistický závod pro děti 

do 15 let pořádá sportovní 

klub DA-BA; 16:30

 OSTATNÍ

 Sedlčany – hvězdárna
30., 31. 8., 6., 7. 9. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Chramosty – před ha-
sičskou zbrojnicí
31. 8. Den plný her na za-

končení léta

hry a soutěže pro děti

 Sedlčany – zámecký 
park Červeného Hrádku

31. 8. Chichtyóza č. 8

8. ročník benefi čního 

festivalu, hudební vystou-

pení, slam poetry, beseda, 

dětský program, beer pong, 

benefi ční sekáč; 12:00

 Petrovice – zámecký 
park
31. 8. Dožínky 2024

mše svatá, jarmark, 

program pro děti, vystoupí 

Kovářovan, Kovačka, EFK 

Milevsko a Fantom; 14:00

 Kňovice – fotbalové 
hřiště
31. 8. Rozloučení s létem

odpoledne plné her 

a zábavy pro děti, ukázka 

hasičské techniky; 14:00

 Zvírotice – před hasič-
skou zbrojnicí
31. 8. Dětský den

odpoledne plné zábavných 

úkolů na trase kolem Zvíro-

tic; 14:00

 Vrchotovy Janovice – 
předdvoří zámku
31. 8. Historická slavnost 

k 800. výročí první pí-

semné zmínky o Vrcho-

tových Janovicích

14:00

 Prosenická Lhota – lou-
ka za hospodou
31. 8. Obecní slavnosti

oslava 10 let MŠ Lípánek 

a 660 let obce, pěnová par-

ty, šermířské vystoupení, 

divadlo, ukázka hasičské 

techniky, hudební vystou-

pení a další; 14:00

 Mokřice – Šikmá plocha
31. 8. Oslava 135 let SDH 

Mokřice

k poslechu a tanci hrají har-

monikáři, večer navazuje 

noční hasičská soutěž; 14:00

 Osečany – hřiště
31. 8. Loučení s létem

skákací hrad, malování 

na obličej, soutěže, hasiči, 

tanec; 14:30

 Kamýk nad Vltavou 
1. 9. Posvícení

8. 9. Pouť

 Sedlčany – knihovna
4. 9. Hajánek

podvečerní čtení příběhů se 

školní tématikou pro děti; 

17:00

 Drážkov – Divadlo Hogo 
Fogo
7. 9. Jógový festival

den plný jógy, živá hudba, 

meditace, masáž, malování 

hennou; 8:30

 Kosova Hora – park 
gen. Mareše
7. 9. Den plný her

hasičská pěna, korálko-

vání, malování na obličej, 

vodní skluzavka, soutěže, 

skákací hrad; 14:00

 Sedlčany – park Pod 
Nemocnicí
9. 9. Číst a hrát si může-

me i venku: Mlsný ježek 

Tomík

dopolední program pro rodi-

ny s menšími dětmi; 10:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno každý den, 

v září o víkendech a svát-

cích; 9:00–19:00, od září 

9:00–18:00

 Chotilsko
Veselý vrch

otevřeno denně mimo 

pondělí, v září o víkendech 

a svátcích; 10:00–18:00, 

od září 11:00–16:00

 Přední Chlum
Rozhledna Milada

otevřeno každý den, v září 

o víkendech a svátcích; 

10:00–19:00, v září 10:00–17:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno každý den, v září 

o víkendech a svátcích; 

10:00–17:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno úterý až neděle, 

v září do 14. 9. o víken-

dech; 10:00–17:00, v září 

10:00–18:00

vyžití pro mladší generaci. 
Kulturní akce v regionu byly 
zaměřené spíše na starší 
publikum, a to nás přimělo 

k zamyšlení: proč něco ne-
vytvořit sami? A tak vznikla 
idea spolku – jako platformy, 
která nám umožní tyto nápa-
dy uskutečňovat.

Proč název Mladá Gene-

race?

Název Mladá Generace 
přesně vystihuje, kdo jsme. 
Chtěli jsme být trochu pro-
vokativní a říct: „Tady jsme, 

mladí lidé, kteří to chtějí dě-

lat jinak.“ Samozřejmě to 
neznamená, že bychom se 
bránili radám zkušenějších 
– naopak, často čerpáme 
inspiraci od ostřílených 
členů jiných spolků. Nic-
méně, naším hlavním cílem 
je oslovit mladé lidi a uká-
zat jim, že i pro ně existuje 
prostor, kde mohou tvořit 
a bavit se. Naše akce mají 
být svěží a něčím nové, to 
má podtrhovat samotný ná-
zev spolku.

Co obnášelo založit 

spolek?

Založení spolku není slo-
žité. Prvním krokem je se-
psání stanov, kde se můžete 
inspirovat od jiných spolků. 
Poté následuje ustanovující 
schůze, na které se stano-
vy schválí a zvolí statutární 
orgán. Nakonec je potřeba 
připravit zápis ze schůze, 
souhlasy členů statutárního 
orgánu a souhlas vlastníka 
nemovitosti, kde bude sídlo 
spolku. Tyto dokumenty se 
odešlou na rejstříkový soud, 
který spolek zaregistruje.

Mladá Generace se 
pustila do oprav 
a zvelebování zastávek. 
Chystá i kulturní akce

Kolik máte členů? Přijí-

máte nové členy?

Aktuálně máme 22 členů 
a jsme otevřeni zájemcům 
o členství.

Kde se scházíte?

Zatím nám příležitost-
ně poskytují prostor hasiči 
z SDH Kojetín, kteří nám 
občas propůjčí hasičárnu. 
Nicméně s vedením obce 
Petrovice jsme již dohodnuti 
na vybudování vlastní klu-
bovny, která bude zároveň 
fungovat jako komunitní po-
silovna, ale práce jsou teprve 
na začátku.

Jaké akce jste již usku-

tečnili? S jakými ohlasy?

Naší první akcí byla Melo-
die mladé generace – multi-
žánrový hudební večer v Pe-
trovicích, kde dostali mladí 
umělci z regionu šanci zazá-
řit před širším publikem. Ná-
sledoval Retro ples v Obec-
ním domě v Petrovicích, 
který přenesl návštěvníky 
zpět do minulosti. Ohlasy 
na obě akce byly velmi po-
zitivní, a to jak od mladších, 
tak i od starších lidí. Oceňují, 
že se snažíme věci pojmout 
jinak, přinést nový přístup 
a svěží energii do regionu. 
To nás motivuje, a proto se 
snažíme každou další akci 
posunout ještě o kousek dál.

Na čem momentálně 

pracujete?

V současnosti pracuje-
me na opravách autobuso-
vých zastávek v Petrovicích 
ve spolupráci s obcí. Záro-
veň fi nišujeme s přípravami 
druhého ročníku Melodie 
mladé generace, který bude 
7. září v Petrovicích.

Sabina Motrincová

Dokončení ze strany 1

Tomáš Mikota

HODINÁŘSTVÍ 
Stanislava Pokorná
Havlíčkova 705, Sedlčany

Prodej šperků, 
hodinářského zboží, 

investičního zlata, 
šperků z perel 

a přírodních kamenů, 
baterií i do sluchadel...

Po-Pá 8-12 13-16, So 8-11
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TJ Sokol Nespeky 
– TJ Tatran 
Sedlčany 5:3 (2:1) 
BENEŠOVSKO TJ Tatran Sedl-
čany zavítal ve 3. kole kraj-
ského fotbalového přeboru 
v sobotu 24. srpna k soupeři 
do Nespek, který měl před 
utkáním na svém kontě šest 
bodů. Přáním Sedlčanských 
bylo urvat první body sezó-
ny a odpoutat se z poslední-
ho místa v tabulce.

Špatný začátek 
Tatran nepoložil

Příchozích 150 domácích 
diváků však mělo hned 
od úvodních minut důvod 
k radosti. Ve třetí minutě 
zahrával Miroslav Grobár 
volný přímý kop a jeho po-
kus zapadl nechytatelně 
za záda brankáře Jonáše 

Habarta – 1:0. O pár minut 
později Martin Turek chytře 
pustil míč za sebe a Petr Srb 
zvyšoval na 2:0. V 18. minutě 
měl Tatran dvě standardní 
situace. Tu první zakončil 
střelou do tyče, ale o minutu 
později již přišel kontaktní 
gól. Trefi l se kapitán Lukáš 
Brotánek – 2:1. Následně si 
oba týmy vytvořily několik 
šancí, ale ty dvě největší 
měl Tatran, kterého kontakt-
ní branka hodně nakopla. 
Ve 27. minutě běžel Tomáš 
Říha sám na vyběhnutého 
brankáře Pavla Šimáčka, 
obhodil si kolem něj míč, 
ale ve vyložené šanci trefi l 
jen boční síť prázdné bran-
ky. Ve 39. minutě po centru 
Marka Sirotka zakončoval 

na přední tyči Ondřej Štem-
berk, ale Šimáček předvedl 
výborný zákrok. Do kabin si 
tak přes velký tlak hostující-
ho celku uhájil těsný náskok 
domácí tým.

Otočit zápas 
nestačilo

Do druhého poločasu Ta-
tran přenesl svůj tlak a v 57. 
minutě sklidil odměnu. Cen-
trovaný míč od Sirotka si 
našel Marek Hanuš a uklidil 
ho do sítě – 2:2. Rozjetá ma-
šinerie pokračovala i nadále 
ve svém ofenzivním tlaku. 
Po hodině hry měli hosté 
sérii několika vyložených 
šancí. Dvakrát trefi li tyč, 
jednou je vychytal Šimáček. 
Nakonec se hlavou prosa-
dil Štemberk a bylo to 2:3 
ve prospěch Sedlčanských. 
Nespeky se ale nevzdaly 

a v 67. minutě vyrovnaly. 
Martin Turek si zpracoval 
míč zády k brance a rychlou 
otočkou vystřelil na zadní 
tyč – 3:3. O další čtyři minu-
ty později vykopával dlou-
hý míč od branky Šimáček 
a do vyložené šance dostal 
Petra Čalouna, který si po-
sunul balon podél vybíhají-
cího brankáře Habarta, jenž 
se s ním dostal do střetu. 
Rozhodčí Jan Zíka situaci 
vyhodnotil jako faul a od-
pískal penaltu. Tu s jistotou 
proměnil Grobár a vrátil 
domácímu týmu vedení 4:3. 
Tatranu už se nepodařilo vy-
rovnat, naopak soupeř dal 
ještě pátou branku, když se 
v 78. minutě trefi l Srb na ko-
nečných 5:3.

Ohlasy k utkání
Asistent trenéra TJ So-

kola Nespeky Petr Novot-

ný: „Po výborném vstupu 

do utkání přišlo uspoko-

jení. Místo toho, abychom 

soupeře dorazili a přidali 

další branku, jsme přesta-

li hrát. Chyběl pohyb, vše 

bylo statické, a zákonitě 

přišlo to, že soupeř snížil. 

Druhý poločas by se dal 

rozdělit na dvě části. Prv-

ní byla z naší strany opět 

plná chyb, hlavně v defen-

zivní činnosti, kdy jsme si 

koledovali o malér, ten se 

nakonec i stal a my jsme 

po nepřesvědčivém výko-

nu prohrávali. Druhou část 

odstartoval krásným gólem 

Martin Turek a probudil tím 

naše hráče. Za druhou část, 

kdy jsme utkání otočili, za-

slouží hráči pochvalu. Be-

reme důležité tři body, ale 

do Poříčan se musíme zlep-

šit ve všech činnostech.“

Kapitán Tatranu Lukáš 

Brotánek: „Bohužel jsme 

další zápas výsledkově ne-

zvládli a nemáme ani bod. 

Začátek se nám nepovedl 

a v 10. minutě jsme už pro-

hrávali 2:0, naštěstí se nám 

do poločasu podařilo snížit 

na 2:1. V druhé půli jsme zá-

pas otočili, ale soupeř obra-

tem srovnal. Poté se z penal-

ty dostal do vedení a my už 

neměli síly se zápasem něco 

udělat. Mrzet nás mohou ne-

proměněné šance a jednodu-

ché obdržené góly. Bohužel 

v rozhodujících momentech 

zápasu selháváme na obou 

stranách.“

Sestava Tatranu:  J. 
Habart – Kouklík (81. Hof-
man), Kdolský (56. M. Krů-
ta), Repetný (81. Schwarz), 
Říha, Štemberk, Hanuš, Sos-
novec (56. V. Lípa), L. Brotá-
nek, Sirotek, Novotný. 

Tatran je po čtvrtém 
odehraném utkání a 3. kole 
krajského přeboru v tabul-
ce na šestnáctém místě s 0 
body a skórem 6:17. Další 
utkání hraje opět venku 
v sobotu 31. srpna od 17 
hodin, kdy zavítá na hřiště 
dvanáctých Doksů. 

David Štverák

SPORT

3. kolo krajského 
přeboru 
TJ Sokol Nespeky – TJ Ta-

tran Sedlčany 5:3 (2:1)

Branky Sedlčan: 19. L. 
Brotánek, 58. M. Hanuš, 67. 
O. Štemberk

15. kolo I. A třídy sk. 
A (21. 8.)
FK Olympie Zdice – TJ 

Sokol Sedlec-Prčice 1:0 

(0:0)

3. kolo I. A třídy sk. 
A 
FK Kralupy 1901 – TJ So-

kol Sedlec-Prčice 2:1 (1:1)

Branka Sedlce-Prčice: 24. 
V. Kabíček

3. kolo I. B třídy sk. 
D 
TJ Tatran Sedlčany B – 

FK Dobřejovice 1:0 (0:0)

Branka Sedlčan: 63. M. 
Vondrák

3. kolo I. A třídy 
dorostenecké kat. 
U19 sk. D
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Slavia Jesenice 2:2 (0:0) 

Branky Sedlčan: 63. a 83. 
(p) D. Barták 

3. kolo I. A třídy 
dorostenecké kat. 
U19 sk. C
FK Slavoj Řevnice – Sed-

lec-Prčice + Jesenice 2:2 

(2:1)

Branky Sedlce-Prčice + Je-
senice: 21. M. Zrůbek, 53. V. 
Podzimek

2. kolo I. A třídy do-

rostenecké kat. U17
TJ Tatran Sedlčany – SK 

Slavia Jesenice 2:2 (0:1)

Branky Sedlčan: 50. T. Vo-
denka, 83. M. Pšenička

3. kolo okresního 
přeboru
SK Petrovice – FK Sparta 

Luhy 5:0 (3:0)

Branky Petrovic: 12. a 38. 
M. Kicl, 41. J. Paták, 57. L. 
Sedlák, 80. P. Podlipský

3. kolo III. třídy sk. B
SK Kosova Hora – TJ So-

kol Počepice 4:1 (2:1)

Branky: 38. J. Jonuzi, 46. M. 
Bláha, 85. P. Růzha, 89. M. 
Staněk – 18. P. Lišman
SK Klučenice – TJ Vlta-

van Hřiměždice 7:1 (3:1)

Branky Klučenic: 13. a 81. 
H. Holan, 31. M. Mladý, 32., 
55., 67. a 68. J. Drtina
TJ Prostřední Lhota – TJ 

Sokol Jesenice 1:1 (0:1)

Branka Jesenice: 16. J. Šika
TJ Sokol Dublovice – TJ 

Zduchovice 2:0 (1:0)

Branky Dublovic: 38. J. 
Dvořák, 54. V. Vršecký
TJ Sokol Sedlec-Prčice 

B – TJ Sokol Kamýk nad 

Vltavou 1:0 (1:0)

Branka Sedlce-Prčice: 18. F. 
Dvořák

3. kolo okresního 
přeboru starších 
žáků sk. B
SK Petrovice – Dolní Hbi-

ty/Višňová 6:0 (3:0)

Branky Petrovic: 5., 8. a 72. 
K. Eishahhat, 37. Š. Slezák, 
46. a 54. N. Rozhoň

David Štverák

Přes bojovnost a sílu Tatran 
na body opět nedosáhl

Fotbalové víkendové 
výsledky regionálních 
družstev

Hned zkraje utkání překonal sedlčanského brankáře Jonáše Habar-
ta povedenou trefou z přímého kopu domácí Miroslav Grobár. 
Foto: Luděk Rublič

WANTED
Hledáme mladé lidi, kteří mají vztah ke psaní 

a regionu. Naučíme vás základům žurnalistiky 

a budete publikovat v tištěném Sedlčanském 

kraji. Jde o externí spolupráci, kterou můžete 

dělat při své práci či studiu.

www.facebook.com/SedlcanskyKraj

Tel.: 774 414 225Tel.: 774 414 225
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OLOMOUC Muži SDH Lícho-
vy předváděli o uplynulém 
víkendu krásné výkony 
na Mistrovství ČR profesio-
nálních a dobrovolných hasi-
čů v požárním sportu, které 
tentokráte hostilo město Olo-
mouc. Na mistrovství ČR po-
stoupili líchovští hasiči jako 
vítězové středočeského mist-
rovství v Mladé Boleslavi. 

Mistrovství začalo v pá-
tek slavnostním nástupem 
na Horním náměstí v centru 
Olomouce vedle budovy 
olomoucké radnice. V pá-
tek se také konaly tréninky 
na všechny disciplíny, se-
známení se strojem Fox IV, 
na který se běžel požární 

útok, byly porady vedoucích 
týmů a trenérů a závodníci 
se prezentovali.

V sobotu ráno začaly 
vlastní závody během na 100 
metrů překážek. Líchovští za-

běhli skvělé časy. Několikrát 
překonali své osobní rekor-
dy a zabrali třetí místo v dis-
ciplíně. Osmička „stovkařů“ 
běžela ve složení Koňas, Ze-
tek, Soukup, Pavlík, Chudá-
rek, Fous, Rubeš a Švec. Vy-
nikající umístění, a to druhé 
místo, zabrala štafeta v běhu 
na 400x100 metrů. Líchovští 
běželi ve složení Zetek, Sou-
kup, Pavlík a Koňas.

V neděli v požárním úto-
ku pak obsadili 10. místo, což 
v celkovém součtu zname-
nalo 6. místo. Požární útok 
běželi ve složení Petřina, 
Šofka, Rubeš, Chudárek, Ko-
ňas, Pavlík a Zetek. Celkové 
6. místo je výborný výsledek 

a dává dobré na-
děje do dalších 
sezón. 

V kategorii 
profesionálních 
has ičů mělo 
SDH Líchovy 
t aké  zas tou -
pení. Profesi-
onální hasiče 
Středočeského 
kraje reprezen-

toval Jakub Čermák, který 
se stal v požárním útoku dr-
žitelem národního rekordu 
a v celkovém mistrovství ob-
sadil se Středočechy druhé 
místo.      František Čermák

ZHOŘ „Vítám vás na naší ju-

bilejní desáté Zhořské osmě. 

Naše soutěž je tradičně netra-

diční a tak se to desáté jubile-

um vůbec neprojeví,“ přivítal 
nastoupené jednotky místní 
velitel Ondřej Stuchl. „Sice je 

to hezké číslo, ale covid za-

příčinil to, že je to už dvanáct 

let, co jsme tuto soutěž začali 

pořádat,“ dodal.
Během zahájení byly zod-

povězeny dotazy na překo-
nání jednotlivých překážek. 
Zároveň Ondřej Stuchl před-
stavil vrchního rozhodčího 
Václava Šplíchala, startéra 
Ladislava Čandu a dva časo-
měřiče Pavla Švastala a Mi-
roslava Bachtíka. „Chtěl bych 

vám popřát, aby se vám dob-

ře soutěžilo. Zvítězí každý, 

kdo soutěž dokončí,“ pronesl 
k přítomným starosta zdejší-
ho okrsku Václav Šplíchal.

Zhořská osma je tradič-
ně soutěž, ve které hrají 
kromě soutěživých hasičů 
hlavní roli hasičské stříkač-
ky s označením PS 8. Tu ale 
nemá každý. S vlastní stří-
kačkou přijeli hasiči z Pří-
čov a Hřiměždic, ostatním 
týmům byla k dispozici stří-
kačka místní.

Během útoku hasičů 
z Plešišť se voda do hadic B 
dostala dřív, než je Pavlína 
Trinerová stihla spojit. Její 
bratr Richard na ni nepo-
čkal a tak schytala zchlazu-
jící vlnu. „Vždycky je musíš 

pokřtít,“ řekl na to konto 
Richard s potutelným úsmě-
vem, když se po výkonu vra-
cel ke stolu.

„Pojďme se, hoši, domluvit, 

že když to někdo zkazí, když 

to zkazím já, že si nebudeme 

nic vyčítat,“ hlaholil ke svým 
kamýckým kolegům před 
svým prvním vystoupením 

se savicí Miroslav Tulach. 
„Není totiž důležité vyhrát, ale 

vyhrát a nic nepos…,“ dodal 
v dobrém rozmaru.

V konečném zúčtování 
zvítězily v ženské kategorii 
hasičky z Hřiměždic, druhé 
byly ženy z Kamýku nad 
Vltavou a třetí skončil tým 
domácích žen. První útok ka-

mýckých žen byl zkompliko-
ván technickými problémy 
stroje domácích, kterému 
se právě nechtělo fungovat. 
Ve druhém kole ale zaběhly 
dobře a tak nebyly nuceny 
podávat náročné výkony ješ-
tě v náhradním pokusu.

Mezi muži si nejlépe vedli 
hasiči z Hřiměždic. Na dru-
hém místě skončili Příčovští, 
třetí Kamýčtí. Domácí muži 
vybojovali čtvrtou pozici, 
za nimi skončili muži z Ple-
šišť, kterým se druhé kolo 
vůbec nepodařilo dokončit. 
Na poslední místo stačil vý-
kon mužům z Krásné Hory 
nad Vltavou.

Olga Trachtová 

Hadáčková

RADÍČ Nohejbalisté se nad 
nízkou sítí utkávají na růz-
ných površích, nejčastěji 
na antuce, na betonu, asfaltu, 
nebo na palubovkách v hale, 

ale na trávě spíše výjimeč-
ně. Jeden z těchto turnajů 
se v poslední době hraje 
v Radíči pod názvem Tonda 
Cup. Druhý ročník turnaje se 
konal ve druhé dekádě srp-
na a nebyly na něj pozvány 
trojice hráčů tvořící týmy, ale 
jednotliví nohejbalisté. Ti tak 
obvykle do poslední chví-
le nevěděli, s kým budou 
na travnatý kurt nastupovat, 
protože trojice skládal před 
začátkem soubojů organizá-
tor akce Antonín Tesař. 

Do turnaje zasáhlo de-
vět týmů. „Hrálo se ve dvou 

skupinách pouze na dva 

sety,“ podotkl Tonda Te-
sař. „Pokud v některém 

utkání obě mužstva vyhrá-

la jeden set, rozhodovalo 

skóre, a proto se bojovalo 

o každý míč. Do klasického 

pavouka postupovaly čty-

ři nejlepší trojice z každé 

skupiny. Týmy byly natolik 

vyrovnané, že se urodilo 

spoustu remíz a do posled-

ní chvíle nebylo jasné, kdo 

postoupí do bojů o medaile. 

Abychom na společné foto-

grafi i měli všechny účastní-

ky, fotili jsme se už v průbě-

hu turnaje, aniž se vědělo, 

kdo vyhraje putovní pohár 

ve tvaru Zlatého míče. Uká-

zalo se, že to bylo pro nás 

velké štěstí, protože po ode-

hrání posledního míče ve fi -

nále začalo pršet a během 

chvilky se spustila taková 

průtrž, že vyhlašování vý-

sledků se muselo konat pod 

stanem ve stísněných pod-

mínkách v době, kdy někte-

ří hráči už odjeli. Akce se 

vydařila, jenom byla škoda, 

že déšť předčasně rozehnal 

některé účastníky turnaje, 

kteří už nebyli na závěreč-

ném opékání špekáčků.“

Většina nohejbalistů 
byla ze Sedlčanska, ale 

několik jich dorazilo i ze 
vzdálenějších míst. Na tře-
tím místě skončili loňští 
vítězové Zdeněk Faktor, 
Láďa Skalický a Martin 
Pilík, kteří hráli pod ná-
zvem Obhájci. Druzí byli 
Vinaři ve složení Martin 
Děd, Filip Fried a Jiří Vorá-
ček. Putovní pohár získal 
nejméně na rok do svého 
držení překvapivě tým 
sedlčanského nohejbalis-
ty Tondy Tesaře, s nímž 
nastupovali  Jan Tesař 
z Mostu a Martin Janoušek 
z Prahy. Nejmladším účast-
níkem turnaje byl třinácti-
letý Viktor Dengler a nej-
starším šestašedesátiletý 
Zdeněk Špánek.

David Myslikovjan

Richard zkropil sestru Pavlínu

Nohejbalisté se utkali netradičně na trávě, 
vítězové získali pohár ve tvaru Zlatého míče

Líchovští hasiči vybojovali 
na mistrovství republiky 
druhé a třetí místo 
v jednotlivých disciplínách

Muži SDH Líchovy přebírají medaile za štafetu 
4 x 100 metrů.
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Jsem-li na cestách po Čechách i po zahraničí, 
v neděli v místě pobytu zajdu na mši. Kostely 
nejsou jen pamětihodnými zdmi ověšenými ob-
rázky. Byly postaveny proto, aby svými stěnami 
obepínaly posvátný prostor, obklopovaly spole-
čenství lidí i jednotlivce, kteří se právě obracejí 
k Bohu. Prohlížet si kostely vyprázdněné od li-
turgického dění a modlitby mi připadá trochu 
jako procházet se po dně vypuštěného bazénu, 
po dně bazénu bez vody.

Letos jsme s rodinou vycestovali za mořem 
do Černé Hory. Asi deset minut chůze od naše-
ho apartmánu se nad pobřežím vypínal kostelík 
svatého Mateja. Žádné informace o tom, kdy se 
v něm konají bohoslužby, ani na jeho bráně, ani 
na jeho zdech, umístěny nebyly. Nepřekvapilo 
mě to. Zvykl jsem si, že všude na Balkáně jsou 
na informace poněkud skoupí, že dávají raději 
přednost improvizaci. Vrcholem balkánské impro-
vizace pro nás zřejmě zůstane bělehradské letiště. 
Na něm se po příletu ocitnete v temném suterén-
ním prostoru, ve kterém nenarazíte ani na jízdní 
řády projíždějících autobusů, ani na pokyny, pod-
le kterých byste si opatřili jízdenky.

Podle údajů na webových stránkách místní far-
nosti měla bohoslužba u svatého Mateja začínat 
v deset hodin, byl jsem tedy připravený vypravit 
se na mši před desátou. Ale už v půl deváté k nám 
ze strany kostelíka začalo doléhat vyzvánění po-
dobné tomu, které u nás v Sedlci svolává ke mši 
půl hodiny před jejím započetím. Trochu mě to 
znejistilo. Ale rozhodl jsem se spolehnout se 
na informace nalezené na internetu. K rozhodnutí 
mi dopomohlo i to, že jsem právě usednul ke stolu 
s bohatou snídaní, vonící kávou a až kýčovitě ma-
lebným výhledem na zátoku.

Vyšel jsem tedy až krátce před desátou hodi-
nou. Ale už po prvních krocích na cestě ke kostelí-
ku jsem začal mít nepříjemný pocit, že jsem se pře-
ce jen nerozhodl správně. Mezi lidmi v plavkách 
a s ručníky přes rameno se totiž směrem od koste-
líku trousilo i několik svátečně vystrojených star-
ších žen v blůzkách a s miniaturními kabelkami. 
Odkud by se asi takhle ráno mohly vracet, když 
ne z bohoslužby, která před chvílí skončila? Když 
jsem ke kostelíku došel, moje obavy se potvrdily. 
Nikdo už v něm nebyl.

Bohoslužba tedy nezačala v hodinu, kterou udá-
valy webové stránky, ale v čase, který ohlašovalo 
vyzvánění zvonů. Spoustu důležitých informací 
spojených s cestováním jsme samozřejmě získali 
díky internetu. Ale teď jsem dostal lekci o tom, že 
spolehlivější informaci než chytrý telefon mi může 
podat tak archaický prostředek, jako je vyzvánění 
kostelních zvonů.            Tomáš Míka Klein

Na 21. srpen 1968 se každo-
ročně vzpomíná jako na křiv-
du od všech spojenců, až 
na Rumunsko. Ovšem, ať to 
byly státy s námi v jedné 
zadrátované kleci SSSR, jako 
součást ruského impéria 
od střední Evropy po dálný 
východ, byli to cizinci. A o sa-
mostatnost, natož o svobodu 
nás nepřipravili, když jsme 
nic takového neměli. Diktá-
tor Brežněv si přece nemohl 
dovolit, aby mu jeden ptáček 
v kleci uletěl.

Proto spíše s pohnutím 
vzpomínám na všechno, co 
se odehrávalo potom. Skalní 
soudruzi věděli (a z Moskvy 
byli varováni), že první vý-
ročí neprojde jen tak v klidu. 
Lidé ještě věřili Alexandru 
Dubčekovi, že není vše ztra-
ceno. Co obsahovaly proto-
koly podepsané v Moskvě, 
bylo tajné. Že potom pode-

psal i pendrekový zákon, 
umožňující mrzačení demon-
strantů, se netušilo. Vlastně 
se jako silnější ukázal prezi-
dent Ludvík Svoboda, hrdina 
SSSR, a delegaci v Moskvě 
k podpisu donutil. Až na jed-
noho – Františka Kriegla.

Pro mě ty horší vzpomínky 
patří činnosti, chování, jedná-
ní a otevřenému nepřátelství 
našich lidí vůči našim lidem. 
Náš národ přece jednotně 
odsoudil okupaci jako zlo-
čin proti všem civilizovaným 
mezinárodním smlouvám. 
A po necelém roce naši po-
licisté, posléze milicionáři, 
a dokonce československá 
armáda a hasiči vodními děly, 
potlačovali demonstrace proti 
„dočasně trvalé“ přítomnosti 
sovětských „osvoboditelů“ 
od touhy po demokracii. Ná-
sledovala opatření, vylučo-
vání ze strany, vyhazovy ze 

zaměstnání, prověrky, co si 
kdo myslí. A školení pracovní-
ků, majících kontakty s větším 
počtem obyvatel, zejména uči-
telů, jak mají chápat normali-
zaci. Po odstranění reformistů 
Dubčeka a spol. začal Gustáv 
Husák vychutnávat získanou 
moc s velkou vervou. Až se 
říkalo, že namísto socialismu 
s lidskou tváří máme socialis-
mus s husí kůží. 

Bylo jasné, že jde o systém 
nereformovatelný, který vede 
ke korupci, špehování, udá-
vání, prospěchářství, závisti 
a nenávisti mezi spoluobčany 
a téměř k válce mezi spojen-
ci. Třídní rozdělení – jedněm 
výhody pro loajálnost, jiným 
omezování a věznění (pro ne-
žádoucí názor). 

Proč jen se mi stále vnu-
cují v těchto dnech hlavně ty 
horší vzpomínky?

Vladimír Roškot

Usínám. A těsně předtím, 
než se propadnu do hlubin 
nevědomí, zaslechnu táhlý 
hukot, jenž postupně zesilu-
je. Velké letadlo. Poměrně 
nízko. V noci. Monotónní du-
nění mě doprovází na cestě 
k bezstarostnému spánku. 
Můj mozek si však nedá po-
koj, jako vždycky, a před-
stavuje si pískot vzduchu 
rozčesávaného svrženými 
pumami a potom detonace 
a otřesy nesoucí se prosto-
rem. Bombardují Sedlčany. 
Je to jen představa, ale co ji 
dělí od skutečnosti? 1 500 ki-
lometrů.

Ani rachot vrtulníku mě 
neděsí. Přestože je velmi 
nízko a zvuk s sebou nese 
nepříjemné vlny vibrací. 
U nás totiž helikoptéry životy 
zachraňují, neberou je. Trvá 
to nekonečně dlouho, než 
majestátní stroj přeletí. Moje 
představivost opět pracuje. 

Z raketnic vylétávají stříbrné 
šípy. Až s vteřinovým zpož-
děním je slyšet hvízd, hvízd, 
jak opouštějí svoje hnízdo. 
Náraz, exploze, rudé plame-
ny šlehající z míst, kde stojí 
sklady strategických rezerv. 
Černý dým stoupající vysoko 
do oblak. Smrtonoš otáčející 
se směrem ke své základně, 
kde naloží do svých útrob 
další posly zkázy.

U nás se nebojíme zvuků. 
Když praskne suchá větev, 
nepřemýšlíme, jestli to nebyl 
vzdálený výstřel. Výbuchy 
petard nás neznepokojují. To 
se jen baví naši spoluobčané, 
kteří to jinak neumí. Když 
pláče dítě, máme jistotu, že 
do něj nepíchá ožralý voják 
bajonetem. U dětí moje před-
stavivost maluje obrazy, které 
ve mně vyvolávají ty nejdě-
sivější pocity. Kdo rozpoutá 
dobyvačnou válku, je vinen 
nejtěžším zločinem proti lid-

skosti. Už jen tím, že v ní umí-
rají a trpí i nevinné děti.

Miloš Bondy ve své knize 
Co odvál dým popisuje, jaké 
to je očekávat v příští vte-
řině svoji smrt. Nebylo mu 
ani dvacet, když ho zavřeli 
s několika vězni v Osvěti-
mi do opuštěného vagonu. 
Dívali se nahoru do větra-
cích okýnek, kdy se v nich 
zalesknou otevřené ple-
chovky Cyklonu B. Nestalo 
se nic a on přežil. Zemřel 
v 96 letech. Nikdy však 
nezapomněl na ten pocit. 
Dlouhých 77 let jej hrubě 
vytrhával ze spánku. Miloš 
Bondy se tisíckrát probou-
zel s bušícím srdcem, husí 
kůží po celém těle a zátyl-
kem obemknutým štíhlými 
studenými prsty. 

Kdo rozpoutá dobyvačnou 
válku, nese vinu nejen za ty, 
co zemřou, ale i za ty, kteří 
přežijí.       Bohumil Vohanka

Z E  Z Á P I S N Í K U 

( 1 9 )

Balkán, 
informace, zvony

Z A M Y Š L E N Í

Horší vzpomínky

E S E J

Děsivé zvuky
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